

Referat af skolebestyrelsesmøde d. 17. januar 2018

Dato: Onsdag d. 17. januar 2018 kl. 18.00-20.00

Sted: Stort mødelokale, Strandboulevarden 47, stuen i administrationen

Tilstede: Nikolaj Vagner, Alfonsus Molenbroek, Mads Christensen, Lars Christensen Jeppe Terp, Lars Aaberg, Claes Mørkberg, Eva Søvn Dahl Kok, Sandra Ernstsens, Brian Hansen, Nina Garst Jensen og Mette Lund Thomsen

Ikke til stede: Natascha Dayan, Julie Kordovsky, Jacob Jabali, Saloumed Melat-Oxfeldt, Maria Viggoson og Niels Jensen

1. Valg af mødedirigent (2 min. – 18.00-18.02)

Alfonsus blev valgt.

2. Ændringer til referatet fra sidste møde? (3 min – 18.02 – 18.05)

Der var ikke nogen ændringer.

3. Orientering fra (30 min – 18.05-18.35) (O)

a. Skoleleder:

- Implementering af den nye M-klassemodel: Vi skal kun have et M-indskolingshold fra 1.-3. klasse. Derfor har vi to overskydende børnehaveklasseledere. Lars skal til et møde i overmorgen ang. flytning af medarbejdere inden for M-systemet. Forvaltningen forventer, at der skabes gode løsninger for alle ansatte.
- Brandøvelsen i sidste uge fungerede godt. Vi fik en god evaluering tilbage fra brandmyndigheden.
- Ansættelse: Vi har fået en opsigelse fra vores inklusionspædagog, som har fået et nyt job tæt på sin bopæl. Derfor er der slået en stilling op. Vi har samtale d. 30.1. Hvis forældrebestyrelses-repræsentanter ønsker at deltage, kan I melde tilbage til ledelsen.
- Morgensang: Der er nu åbnet for, at forældre kan deltage i morgensangen tirsdag morgen. Det begyndte i tirsdags og forløb godt – også selv om der ikke er så god akustik i Atriumgården.

b. Personale -almenskolen:

- Læsebånd: Alle klasser holder læsebånd i øjeblikket om morgenen. Ind til vinterferien er det med skønlitterær læsning, og efter vinterferien er det med faglig læsning.
- I uge 6 holder vi temaugen " Uge 6" med materiale fra Sex og Samfund, som særligt for indskoling og mellemtrin handler om krop og grænser.

- Personalet har fokus på inklusion og oplever, at det kan være pressende at skulle planlægge undervisning på flere niveauer.
 - Personalet var meget glad for den anerkendelse, som bestyrelsen skrev før jul.
- b. Personalet på specialklasserækken:
- Er i gang med at forberede projektopgaven for 9. klasserne. Der holdes forældremøde i morgen om to temaer, et om undgåelsesadfærd samt om hvordan forældre kan understøtte deres barns i den mere åbne projektarbejdsform.

c. Skolebestyrelsesformanden:

Ingen nye punkter.

d. Fra udvalgene, hvis der er nyt (forældrefond, byggeri, trafik, ansættelse, værdi og digital kultur)

- Forældrefonden vil arbejde videre på at få viden fra andre skoler. Udvalget vender tilbage, når der er nyt på området.

Følgende spørgsmål blev vendt:

Findes der principper ang. inklusion på skolen? Nej, det er bestyrelsen som laver principper. Skolen er internt ved at lave organisering af skolens ressourcecenter/pædagogiske læringscenter. På sigt vil almenskolen kunne drage nytte af kompetencecenteret og ressourcecentret i Hafnia-delen. Lars pointerede her, at det er vigtigt at skelne mellem trivselsmæssige problematikker, som kan opstå i en klasse – og inklusion.

2

Ekstra indskudt punkt med samlet orientering om byggesagen:

På sidste bestyrelsesmøde blev det aftalt, at hvis der ikke var en tydelig forbedring i byggeriet, ville bestyrelsen skrive et brev opad i systemet.

Lars orienterede om følgende:

Til kvalitets- og supportsamtale havde ledelsen insisteret på at tale byggeri. I stedet blev ledelsen inviteret til et byggemøde, som lige er afholdt i området med deltagelse af områdeledelsen og byggeledelsen. Mødet handlede især om Hafnias bygning med lydgener, varmeproblemer og pladsproblemer. Her blev byggeledelsen bedt om at få håndværkerne til at dæmpe de store lydgener med det samme – og der er velvilje til at få udarbejdet en plan for renovering af bygning 25.

Derudover fik vi en plan for de sidste byggerier i hovedskolen/hallen og legepladsen.

Ang. hallen, så estimeres et afleveringstidspunkt til maj måned, men tidspunktet er meget usikkert – så det bliver formentlig juni.

Den aktuelle vandskade har været igennem en uvildig skønsmand. Skaden skyldes, at der ikke har været tændt for et pumpesystem, som sender drænvand væk. Nu slås advokater om skyldplacering. Vi fik at vide, at gulvet skal skiftes.

Idrætsundervisningen fortsætter derfor på Langelinieskolen/ i Svanemøllehallen.

Terrænarbejdet med legepladsen bliver først færdigt, når hallen er færdig.

Legepladsen ovenpå hallen er færdig. Byggeriet arbejder på, at der meget snart laves en sti gennem byggepladsen, således at vi kan tage taget i brug i frikvarterer.

I februar vil cykelparkering og affaldsskure være klar

På dagens møde kom det frem, at man er nødt til at gøre noget ved bygning 25. Områdeledelsen og byggeriet lovede at gå videre med at lave en plan. Bestyrelsens byggeudvalg bliver indkaldt til et møde.

Jeppe skriver et perspektiv fra Hafnia-personalet på forholdene i bygning 25 og sender til Nikolaj. Jeppe spørger også, om Julie Kordovsky vil skrive et forældreperspektiv. Jeppe og Julie skal mødes i morgen.

Bestyrelsen drøftede, om der skulle skrives et brev til det politiske niveau om de uacceptable forhold omkring, at vi aldrig har set en ordentlig procesplan og mangelliste for hovedbyggeriet – samt de uacceptable forhold byggemæssigt i bygning 25. Det blev besluttet at afvente, om byggeledelsen og områdeledelsen får sat gang i den lovede proces med at få udarbejdet en plan for renovering af bygning 25.

Punkt på kommende bestyrelsesmøde 20. februar: Opfølgning på byggeriet og renovering af bygning 25 med fokus på, om det skal udarbejdes et brev til det politiske niveau.

4. Timefordeling (25 min – 18.35-19.00)

Mette introducerede til UVM's timefordelingsskema samt til det, at bestyrelsen hvert år skal fastsætte en timefordelingsplan (hvilke og hvor mange fagtimer de enkelte årgange skal have). Det sker inden for rammerne, som ministeriet fastsætter og evt. også hvis den enkelte kommune har et vejledende eller et mindstemål, som skal opfyldes. Københavns Kommune lægger sig op ad ministeriets vejledende timetal og mindste-timetallet.

Almenskolen vil næste skoleår få følgende nye fag i 5. klasse:

Svømning

Tysk - og evt. fransk, hvis bestyrelsen ønsker at fransk skal udbydes.

Ministeriets vejledende timefordelingsplan med tilbud om fransk blev besluttet for 17-18.

Det blev ligeledes besluttet at tage et punkt på næste møde om, hvilke kriterier vi vil stille op for dannelse af tysk/franskhold, fx hvor mange elever skal der være, for at et hold bliver oprettet?

Vi drøftede desuden muligheden for at kunne låne sproglærere fra fx Langelinieskolen – eller spørge om enkelte elever kunne kobles på et hold derovre, hvis vi kun har få elever til et sproghold.

Vi drøftede også, at i 5. klasse kan en lærer uden linjefag i tysk/fransk måske også undervise eleverne i opstarts-sprogfaget.

Det kan også blive muligt at vi laver særlige kriterier for det kommende år, da vi kun har en klasse på kommende 5. årgang. Herefter vil vi have 2 klasser pr. årgang, hvilket måske kan gøre holdsætningen mere smidig.

5. Skolebestyrelsesvalg 2018 (20 min – 19.10-19.30)

Nikolaj introducerede til rammerne for skolebestyrelsesvalg ud fra tidsplan fra KK, som var blevet udsendt i dag:

Vigtige datoer:

- 21.5. Frist for opstilling af kandidater
- 4.6. Opstillingsrækken skal være på plads.
- 8.6. Valget afgøres

Overblik over bestyrelsen og ønsker om genopstilling pt:

Valgt v. forskudt valg 16-20:

- Eva Kok (4.u)
- Natascha Dayan (2.u)
- Alfons Molenbroek (2.v)
- Claes Mørkeberg (1. v)

På valg (hvis den enkelte har et ønske om at genopstille)

- Nikolaj Vagner (3.v) ønsker at genopstille
- Brian Hansen (2.u + 4.u) ønsker at genopstille
- Lars Christensen (3.v) ønsker ikke at genopstille

1 rep. fra specialklasserækken:

- Julie Kordowsky – ønsker at opstille

Nye kandidater:

???

Nuværende suppleanter (kan også være på valg, hvis den enkelte har ønske herom):

Sandra Ernstsén (3.u) ønsker at genopstille til suppleant

Mads Christensen (2.u + 4.u) – er i overvejelse om at genopstille som suppleant

Jacob Jabali Ravn (4.u) - ?

Maria Viggosén (3.v) - ?

Saloumeh Melat-Oxfeldt (3.v) - ?

Aftaler fremadrettet om skolebestyrelsesvalget:

- Nikolaj skriver ud til samtlige nuværende forældre-bestyrelsesmedlemmer samt suppleanter for at høre, om de ønsker at genopstille.
- Nikolaj, Lars og Mette sætter planen i gang + fastsætter dato for valgmøde.
- Bestyrelsen skal på næste møde beslutte, om der skal sidde flere end 7 forældrerepræsentanter i bestyrelsen, samt hvor mange suppleanter bestyrelsen fremadrettet vil invitere til at deltage i møderne.
- Vi skal gøre reklame for valget på det fælles forældremøde d. 13.3.

6. Princip om fravær i undervisningstiden (25 min – 19.30-19.55)

Mette introducerede til udkast til princip om fravær i undervisningstiden ud fra udsendt udkast.

Bestyrelsen drøftede kort udkastet og besluttede at tage principperne på næste møde. Brian har skrevet nogle ændringsforslag forud for mødet – og Julie er også forud for mødet kommet med ideer til tilføjelser.

Dette vil blive skrevet ind i et nyt udkast til principper, som behandles på næste møde.

7. Eventuelt (5 min. – 19.55-20.00)

- Mette spurgte til muligheden for, at bestyrelsen på næste møde kan behandle et punkt om principper for erstatningsansvar. Nikolaj indskød her, at det er et umuligt princip at lave, fordi skolen i udgangspunkt ikke koster penge og skolen kun kan opfordre til, at forældre laver erstatning via egen forsikring, hvis et barn forsætligt har ødelagt noget. Bestyrelsen ønsker eksempler fra de omkringliggende skoler på næste møde.
- EAT: Det var ærgerligt, at EAT-arrangementet blev aflyst, men der var alt for få tilmeldt. Der er nu lagt information på intra til forældre om, hvordan tilmelding til EAT-ordningen foregår. EAT vil stå for et arrangement for de store elever i almenskolen - 4.u - som får lidt prøvesmagning. 4. u er valgt til dette, da de vil kunne fungere som rollemodeller for de yngre elever, så andre forhåbentligt får lyst til at købe EAT.

Mødet sluttede kl. 20.

/ referent: Mette